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Úvodní slovo starosty 

 

 

 

 

 

 

 

Vážení spoluobčané,  

čas neúprosně běží, každý z nás má své každodenní povinnosti 

a tak jsme se ani nenadáli, a je tu konec dalšího roku, roku 2022. 

Nacházíme se v období adventu, času na zamyšlení  

a ohlédnutí se za tím, co každý vykonal a prožil. Tím více se 

obracím do minulosti i já, neboť po 12 letech ve funkci starosty 

obce jsem se rozhodl v komunálních volbách nekandidovat  

a přenechat vedení obce mladší generaci. 

Hodnocení tohoto období nechám na každém z Vás. Předchozí 

léta byla poznamenána utlumením společenského dění kvůli 

koronavirové epidemii. Činnosti spolků a společenský život byl 

omezen. 

Další ránou, tentokrát ekonomickou, nám zasadila válka na Ukra-

jině. Postupně na sebe nabalila skokové zvýšení cen paliv, ener-

gií a ruku v ruce také potravin a dalšího zboží. Obce se převážně 

dotkne zdražení energií. Je dobré, že byla provedena rekonstruk-

ce veřejného osvětlení, zateplení budovy obecního úřadu, vymě

něna okna v MŠ a další. 

Závěrem mého příspěvku děkuji občanům obce a zastupitelům 

za podporu při naší společné nelehké práci. Těm, kteří přikládali 

a přikládají ruku ke společnému dílu, ať jde o údržbu zeleně, 

či úklidu v okolí svého domu, děkuji zvlášť! Myslím si, že nám 

Všem v dnešní době chybí čas na sebe sama.  

Přeji Vám všem, Vašim rodinám, šťastné a veselé prožití svátků 

vánočních, hodně zdraví a rodinné pohody a víry, že bude líp 

do nadcházejícího roku 2023. 

Lubomír Pospíšil 

Starosta obce 
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Úvodní slovo starostky 

 

 

 

 

 

 

 

Vážení občané, 
 

dovolte mi ještě jednou poděkovat za Vaši podporu ve volbách do 

obecního zastupitelstva, která mi umožnila ucházet  

se o post starostky. Velmi si vážím každého hlasu, který mi byl 

dán a tím mi poskytl možnost pokračovat v práci pro naši obec.  

V uplynulých dvou měsících, které od voleb utekly jako voda, 

jsme nezaháleli a dokončili či posunuli blíže k cíli řadu projektů, 

které se podařilo započít předcházejícímu zastupitelstvu. Pustili 

jsme se samozřejmě i do nových úkolů a o jejich zdaru (či nezda-

ru) Vás budeme během roku informovat prostřednictvím nově 

zřízeného FB či inovovaných zpráv zasílaných e-mailem.  

Nyní, v čase sice již povánočním, bych Vám ráda popřála zdraví, 

klid a pohodu a úspěšný vstup do Nového roku 2023.  

Ať se nám všem daří společně řešit a zvládat případné problémy, 

které se v průběhu roku určitě vynoří a na druhou stranu, ať má

me radost z věcí, které se nám podaří vyřešit ke spokojenosti 

většiny z nás. 

Vaše starostka  

Hana Sotolářová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



6 
 

 

Knihovna Račice 

 

 

 

 

 

 

„Osud knihy záleží na tom, 

  jak je přijata čtenářem.“ 

 

A tak opět po roce dává o sobě vědět Knihovna Račice.  

Po dlouholetém umístění knihovny v méně vyhovujících prosto-

rách a po upozornění vedoucí knihovny na stav knihovny, dali 

zastupitelé hlavy dohromady (za co jim patří velké poděkování 

nás všech) a dobrá věc se podařila. Knihovna se již v květnu 

mohla přestěhovat do zrekonstruovaných prostorů bývalé fary. 

Tato sídlí nedaleko středu obce, kde po vyšlápnutí kopce – Vám 

bude odměnou relax s knihami, které si můžete prohlédnout  

i vypůjčit. Světlo, pěkný prostor, pohoda – taková je tvář naší 

nové knihovny. 

Na jaře nás ještě potrápilo protiepidemické opatření, poté přestě

hování, ale teď již jedeme v plné kráse a máme co nabídnout 

stávajícím čtenářům.  

Knihovna je otevřena pro všechny čtenáře, pro děti i dospělé 

a slouží k podpoře a rozvoji kulturního a společenského života  

v obci. Děkuji VŠEM stávajícím čtenářům knihovny. 

Knihovna je otevřena každý pátek od 15:00 do 17:00 hod. 

 

KNIHA nás provází už od kolébky. Pomáhá nám naučit  

se mluvit, číst, rozeznávat dobro a zlo, zažívat dobrodružství, 

smích, lásku i zklamání. 

Těším se na Vaši návštěvu v naší knihovně. 

Marie Formánková, knihovnice 

PS: Dopad knihoven a knihovnic na dnešní dobu je takový, že 

pro mnoho lidí je záchranným lanem, poskytující nám vydatné 

zdroje aby nám pomohly nabrat sílu! 
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Knihovna Pístovice a víceúčelové hřiště 

 

 

 

 

 

 

 

Pístovická knihovna vás všechny co nejsrdečněji zve na návště

vu. Rádi uvidíme i naši mládež. Nabízíme vám k zapůjčení 2481 

knih, různých žánrů. Můžete se také těšit na výměnný fond knih 

s Knihovnou Karla Dvořáčka ve Vyškově. Obec v roce 2022 

zakoupila do knižního fondu 32 nových knih. V letošním roce 

navštívilo knihovnu 380 čtenářů a vypůjčili si 1050 knih.  

Přijďte rozšířit naše řady, rádi Vás uvidíme. 

 

Eva Jurůjová 

 knihovnice 

 

 

 

 

 

 

 

 

Letošní rok na našem hřišti začal koncem března. Celkem si 

přišlo v roce 2022 zasportovat 660 lidí. Hasiči pořádali Den dětí, 

kterého se zúčastnilo hodně lidí, a využili také hřiště. Nejvěrněj-

šími sportovci jsou muži z Račic, kteří chodí na nohejbal.  

Tímto bych chtěla všechny, kteří rádi sportují pozvat na příští 

sezónu v roce 2023. 

 

Eva Jurůjová 

 

 



8 
 

 

SDH a JSDH Račice 

 

 

 

 

 

Situace, která začátkem roku 2022 dále přetrvávala, již tolik neo-

vlivnila dění i činnost SDH a JSDH Račice. I přes to byla činnost 

velmi aktivní. 

Plánovaný VIII. Hasičský ples se z důvodu vládních opatření 

bohužel uskutečnit nepodařilo. Ostatní činnost jako schůzky 

mládeže a sportu mohly konečně fungovat bez omezení. 

Jak všichni víme, na jaře naši republiku zasáhla uprchlická krize 

vlivem války na Ukrajině. Náš sbor se připojil k humanitární sbír-

ce pro Ukrajinu, kterou pořádali skauti z Bukovinky. Nashromáž

děné věci byly převezeny do sběrného místa v Horákově.  

Následně bylo zřízeno Krajské asistenční centrum pomoci uprch-

líkům, kde KSH ČMS JmK zajišťovalo výdej stravy a humanitární 

pomoci. Několik členů našeho SDH se též zapojilo do činnosti  

na asistenčním centu, kam od března do října dojížděli. 

Na jaře se hasiči opět zaměřili na brigádnickou činnost  

na úpravě hasičského cvičiště. Bylo provedeno rozšíření zámko-

vé dlažby, terénní úpravy dvora, vjezdu na cvičiště a zatravnění 

upravovaných ploch. Mezi další brigádnickou činnost můžeme 

zařadit sběr železného šrotu, účast členů a mládeže na akci 

„Ukliďme Česko“ a vybudování přívodu vody na cvičiště z jímky 

na zachycování dešťové vody. 

První sobotu v červnu uspořádal sbor „Den dětí s IZS“, kde si 

občané a děti mohli prohlédnout vystavenou techniku a vybavení 

hasičů z HZS JmK, Senetářova, Rousínova, Ivanovic na Hané  

a místní jednotky. Akce se zúčastnila Policie ČR z obvodního 

oddělení Vyškov a Dálničního oddělení Ivanovice na Hané, která 

prezentovala svoji činnost a vybavení. K vidění byla i technika 

dřívější VB. Nechyběla i sanitka RLP z SPP Vyškov. V průběhu 

odpoledne byly připraveny ukázky psovodů SAR teamu MSK,   
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SDH a JSDH Račice 

 

 

 

 

 

vyproštění osob z havarovaného vozidla a likvidace požáru 

osobního automobilu. Celou akci můžeme hodnotit kladně.   

V rámci račické pouti se hasiči rozhodli opět uspořádat dětské 

odpoledne – „Hurá akce s hasiči“. Pro děti bylo připraveno něko-

lik stanovišť s různými úkoly, skákací hrady, špekáčky na grilu  

a ukázka hasičské techniky JSDH Račice. 

V září se členové sboru také podíleli na zajištění pořadatelské 

činnosti třetího ročníku cyklistického závodu „Pístovický cyklo-

kapr“. 

Poslední větší akcí roku bylo uspořádání 1. ročníku soutěže TFA 

(železný hasič). Na soutěž přijeli změřit své síly hasiči z různých 

koutů republiky, ale i ze Slovenska. Na start se postavilo celkem 

44 závodníků ve třech kategoriích. Náš sbor reprezentovalo 

5 členů, kteří si vedli velmi dobře. Těšíme se na další ročník. 

Členové SDH se během celého roku věnovali údržbě hasičské 

techniky, starali se o úklid prostor a okolí hasičské zbrojnice.     

Závěr roku patřil přípravě vánočního stromu před obecním úřa-

dem. Do „Vánočního setkání“ se zapojil i náš sbor, který zabez-

pečoval osvětlení a stánek s čajem a svařákem.     

Z činnosti jednotky SDH:  

Jednotku sboru dobrovolných hasičů Račice tvoří 17 členů,  

kterými posílilo několik dorostenců z řad SDH. 

Technika CAS 32 Tatra 148, dopravní automobily DA – L1T a DA 

– L1Z jsou vždy akceschopné díky pravidelné údržbě členy jed-

notky. Za finanční podpory obce, se postupně daří obnovovat 

osobní ochranné prostředky a dovybavovat potřebným materiá

lem pro zásahy u mimořádných událostí. Odborná příprava členů 

JSDH probíhala pravidelně se zaměřením na praktickou část.  
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SDH a JSDH Račice 

 

 

 

 

 

Využity byly prostory bývalé sladovny, kde si členové vytvořili 

polygon na výcvik v dýchacích přístrojích. Velitelé družstev  

se zúčastnili cyklické odborné přípravy velitelů na stanici HZS 

Jmk Vyškov. 

Dne 8. 10. 2022 se členové naší jednotky zúčastnili soutěže 

„Babický záchranář“. Pořadatelé připravili tři modelové situace, se 

kterými se družstvo muselo vypořádat. Rozhodčí z řad příslušní

ků HZS a zdravotníků ZZS JmK vyhodnotili naši jednotku tak,  

že si z Babic odvezla krásné 2. místo. V prosinci jednotka opět 

využila nabídky výcviku v areálu bývalého podniku ERGON Brno, 

kde společně se SAR teamem prováděli nácvik vyhledávání  

a záchranu zavalených osob v sutinách. Ve druhé části výcviku 

na téma zásah do hořících podzemních prostor si hasiči vyzkou-

šeli reálné podmínky při požáru. Hodiny strávené výcvikem, pak 

členové zúročí při skutečných zásazích.    

Rok 2022 byl na výjezdovou činnost průměrný. Uběhlo jen pár 

dní nového roku a s tím první výjezdy. Do poloviny prosince jed-

notka zasahovala celkem u 35 událostí. Jednalo se o 6 požárů, 

požár v hale bývalého JZD v Račicích, požár trávy v místní části 

Kopaniny, zahoření travního porostu v Lulči, požár hospodářské 

budovy v Ruprechtově, zahoření v kuchyni hotelu Nemojanský 

mlýn a požár komínu v Pístovicích. Dále se jednalo o 23 technic-

kých pomocí (odstranění stromů z vozovky, likvidace nebezpeč

ného hmyzu), 2x záchrana osoby s použitím AED, 1x dopravní 

nehoda, 1x únik plynu a 2x ostatní pomoc – pátrací akce.  

Z výše uvedeného výčtu mimořádných událostí, patřily 

k nejnáročnějším zásahům události v průběhu měsíce ledna  

a února. V tomto období zasáhl naši republiku velmi silných vítr. 

Během toho jednotka vyjížděla i k deseti událostem za den. Jed-

nalo se převážně o popadané stromy.  
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SDH a JSDH Račice 

 

      

 

 

 

Práce s mládeží: 

Sbor má v současné době 10 dětí v kategorii přípravka, 7 dětí 

v kategorii mladší a 3 v kategorii starší. Schází se pravidelně 

každé pondělí od 17 do 18 hodin. Pokud to počasí a roční období 

dovolí, cvičíme převážně na hřišti za hasičskou zbrojnicí, kde 

máme nejvíce prostoru a dobré zázemí. V zimním období pře-

vážně využíváme klubovny na hasičské zbrojnici a malé zasedací 

místnosti na obci v prostorách bývalé pošty. Nově jsme začali  

v zimním období využívat i sokolovnu, kde děti mají větší prostor 

pro zapojení pohybové aktivity a tréninku disciplín na soutěže. 

Všem subjektům, které nám zapůjčují prostory pro naši činnost, 

patří velké poděkování.  

V letošním roce jsme se zúčastnili hned několika soutěží,  

na které se děti celý rok připravovaly a to klasické disciplíny pro 

mladé hasiče (požární útok, štafeta požárních dvojic, běh na 

60 metrů s překážkami, závody požární všestrannosti), ale i ty 

méně standardní jako dětská TFA.  Začátkem roku, ještě v zim-

ním období se každoročně účastníme únorové dětské soutěže 

v kreslení nazvané „Požární ochrana očima dětí”. Tato výtvarná 

soutěž spočívá v nakreslení jakéhokoliv obrázku na téma týkají

cího se IZS (integrovaného záchranného systému). 

V dubnu jsme se účastnili akce „Ukliďme Česko”, kde naši mladí 

hasiči společně s vedoucími dostali na starosti úklid a následné 

třídění sesbíraného odpadu z části obce Račice. 

První soutěž, které jsme se zúčastnili, byla v červnu v Topola-

nech. Soutěž se skládala z požárního útoku a doplňkové disciplí

ny v běhu na 60 metrů s překážkami. Štěstí nám bohužel nepřálo 

a požární útok se nepodařilo dokončit. Více se nám ovšem dařilo 

v doplňkové disciplíně - běhu na 60 metrů s překážkami, kde bylo  
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SDH a JSDH Račice 

 

 

 

 

 

umístění dobré i přes to, že jsme měli buď děti nové či byly nej-

mladší v dané kategorii. 

V říjnu, před začátkem topném sezóny provedli naši mladí hasiči 

úklid dřeva, což je zároveň jeden z tématu plnění celoroční čin-

nosti v rámci brigády. Podzimní část roku byla věnována přípravě 

na závody požární všestrannosti v Pístovicích, které ale nakonec 

byly zrušeny. Listopadové „uzlovačky“ v Drnovicích se zúčastnila 

dvě družstva, přípravka a starší.  I přes jedny z nejmladších dětí 

v dané kategorii se nám podařil postup do užšího výběru, za což 

si děti zaslouží pochvalu. 

Zvláštní a novou kategorií pro mladé hasiče jsou dětská TFA, 

kterých není mnoho, ale snažíme se je navštívit všechny. Jedná 

se o vytrvalostní soutěž, kde děti plní jednu disciplínu za druhou 

a záleží na jejich vytrvalosti, síle a zručnosti. Český překlad 

zkratky TFA z angličtiny je nejtvrdší hasič přežije. 

Začali jsme v dubnu na soutěži v Podolí, kde Jakub Štébl obsadil 

13. místo a Václav Novotný 34. místo 

Další soutěž proběhla v červenci v Určicích, kde se Jakub Štébl 

umístil na krásném 4. místě, Eliška Vágnerová na 5. místě  

a Kateřina Ligačová na 17 místě. Dalšími závody s naší účastí 

byl Majetín. Závod se konal v září a Jakub Štébl obsadil 1. místo.  

Prosinec již tradičně začínal návštěvou čerta, Mikuláše a anděla. 

Děti přednesly své krásné básničky, ty méně hodné i dvě,  

a nakonec se všechny těšily z balíčku sladkostí. 

Na závěr roku děti absolvovaly exkurzi na Hasičskou stanici ve 

Vyškově, která zakončila letošní kroužek mladých hasičů. Děti 

viděly hasičskou techniku, se kterou profesionální hasiči pracují, 

dostaly spoustu nových informací, položily nespočet otázek  

a s úsměvem se rozloučily. 
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SDH a JSDH Račice 

 

 

 

 

 

Sportovní činnost hasičů: 

Sportovní sezóna v roce 2022 proběhla již v běžném režimu. 

Družstva mužů a dorostu se zúčastnila celkem 14 soutěží 

v požárním útoku. Absolvovali celý seriál soutěží „Velké ceny 

Blanenska“. Na soutěžích v letošním roce byl vidět opět posun 

vpřed. Na soutěži v Paměticích se podařilo družstvu „A“ obsadit 

krásné 2. místo a dorostenci obdobně na stříbrné pozici.  

Za zmínku stojí soutěž v Němčicích, Račice „A“ 4. místo, doros-

tenci zlato a překonání rekordu VCB. Sudice 2. místo dorost, 

Lysice 5. místo a 

Černovice 5. místo. Na ostatních soutěžích se umístění pohybo-

valo okolo desátého místa. V celkové tabulce Velké ceny Blanen-

ska se družstvo SDH Račice „A“ umístilo na 6. místě, družstvo 

SDH Račice „B“ na 12. místě z celkového počtu 30 družstev. 

V kategorii dorostu se velice dařilo. Na soutěžích obsazovali naši  

dorostenci přední příčky a stali se vicemistry Velké ceny Blanen-

ska za rok 2022.  

Na soutěžích TFA „Železný hasič“ v roce 2022 v kategorii mužů 

sbor reprezentoval opět Michal Jakubec, který absolvoval celkem 

26 soutěží. TFA Zastávka u Brna 2. místo, Určice 3. místo, Luto-

pecny 4. místo, Korňa (SK) 4. místo, Pornice 5. místo.  

I přes velmi pestrou ostatní činnost, se podařilo Michalovi absol-

vovat mnoho soutěží s pěknými výsledky. 

V celkové tabulce Moravské hasičské jednoty 3. místo, Zlínská 

liga 4. místo a Moravská liga 18. místo. 

Informace o činnosti sboru, o práci s mládeží, o připravovaných 

akcích, jsou zveřejňovány na nástěnce v obci a na internetu. 
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SDH a JSDH Račice 

 

       

 

 

 

Činnost sboru a jednotky je velmi rozmanitá, ale vždy je a bude 

pro hasiče na prvním místě být připraven pomoci svým bližním 

v tíživých situacích. 

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem členům jednotky  

a sboru za aktivní práci, obecnímu úřadu, všem příznivcům za 

podporu a popřát příjemné prožití vánočních svátků, do nového 

roku hodně štěstí a zdraví. 

Tým hasičů Račice 
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JSDH Pístovice 

 

 

 

 

 

Jednotka sboru dobrovolných hasičů Pístovice je zřizována 

obecním úřadem a má za úkol zajištovat požární ochranu a spo-

lupracovat při řešení mimořádných událostí v obci. Členové jed-

notky splňují zdravotní způsobilost a účastní se odborné přípravy 

a absolvují praktický výcvik. Velitelé a strojníci se účastní cyklic-

kého školení a výcviku na stanici ve Vyškově. To letos proběhlo 

formou výcviku na různé typy možných zásahů. Během roku se 

vlastními silami staráme o výzbroj, výstroj, požární techniku, 

zbrojnici a její okolí. 

K samotným výjezdům vysílá jednotku operační středisko vyhlá

šením poplachu. V uplynulém roce jednotka zasahovala pře-

vážně u likvidace nebezpečného hmyzu v letních měsících.  

Zasahovali jsme také u stromů padlých přes komunikaci. Po 

přívalových deštích se čerpala voda ze zatopeného sklepa  

K činnosti jednotky také neodmyslitelně patří účast a pomoc při 

konaní různých sportovních, či kulturních akcí, jako jsou Martin-

ské hody, Pístovický cyklokapr nebo Pístovický drak. 

Závěr této zprávy bych rád věnoval poděkování všem členům  

za jejich práci a nasazení při aktivitě spojené s funkcí v jednotce. 

Tu každý vykonává dobrovolně, ve svém volném čase a zdarma.  

 

Petr Sotolář  

Velitel JSDH Pístovice 
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SDH Pístovice 

 

 

 

 

 

Po dvouletém omezování se nám v letošním roce podařilo ko-

nečně uspořádat větší část plánovaných akcí. 

V lednu jsme se setkali s hasiči sboru na výroční schůzi  

v Hospůdce Pod Kopcem, kde jsme společně shrnuli naši činnost 

v předešlém roce. Z důvodu covidového omezení se nemohli 

zúčastnit hosté z okrsku Drnovice. Dostavil se pouze zástupce 

okresního sdružení. I účast členů byla velmi malá díky nákaze 

covidu 19. 

Během jara se situace mírně uklidnila a po rozvolnění v březnu 

jsme se rozhodli uskutečnit Josefskou zábavu. Akce byla bohužel 

ještě ovlivněná covidem, a i na této akci bylo méně lidí. 

V dubnu byl zrušen plánovaný sběr kovového odpadu a to pro 

nízkou výkupní cenu železa.  

V sobotu 11. 6. 2022, se za velké pomoci dobrovolníků otevřely 

brány pohádkového lesa. Počasí se vydařilo a dětí přišlo mnoho. 

Jako už bývá zvykem, pro děti na hřišti byly připraveny soutěže 

a skákací hrad. Jednotka SDH Pístovice vystavovala hasičskou 

techniku a vybavení a v podvečer s ní vytvořila na trávníku pěnu. 

Během celého odpoledne děti s rodiči procházeli lesní stezku 

Pohádkovým lesem, kde plnily různé podivuhodné a zábavné 

úkoly. O občerstvení bylo postaráno velmi dobře a tak k dobré 

náladě už nic nechybělo. 

Dne 1. 11. 2022 se uskutečnil sběr kovového odpadu. Lidé 

z obce se o sběru dozvěděli předem, ať už přes oficiální komuni-

kační kanály obce nebo z letáků. Měli tak dostatek času všechen 

nepotřebný šrot nachystat k vyzvednutí. Počasí nám přálo.  
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SDH Pístovice 

 

 

 

 

Mládež SDH Pístovice  

V současné době je mládež a tím i kroužek pozastaven. Důvo-

dem je, že nemáme žádného vedoucího, který by se ujal této 

úlohy. 

Plán akcí na rok 2023 

 Maškarní ples 

 Josefská zábava 

 Závody v požární všestrannosti (u hřiště). Tato akce se bude 

ještě přehodnocovat. 

 Dětský den (u hřiště) 

 Jaro a podzim – sběr kovového odpadu  

Předem děkujeme za podporu a pomoc při zajištění všech akcí 

SDH Pístovice. 

Průběžně Vás budeme informovat o jednotlivých akcích. 

Zájemci o činnost ve sboru, kroužku a jednotce se můžou hlásit 

zde. 

Kontakty: 

Starosta: Rozehnal Tomáš tel. 601 314 623 

Velitel jednotky: Sotolář Petr tel. 731 770 746 

Mládež: Svobodová Alena 731 903 892 

Email: sdhpistovice@seznam.cz  

Více informací o činnosti i s fotografiemi naleznete na stránkách 

obce nebo přímo na stránkách SDH:  

https://hasicipistovice.webnode.cz/ 

 

Přejeme všem úspěšný rok 2023. 

Tým hasičů Pístovice 

mailto:sdhpistovice@seznam.cz
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TJ Sokol Račice 

 

 

 

 

 

 

Každý deň nám prináša nové zážitky. Každý zážitok v nás zane-

cháva pocity, ktoré sa nenápadne  premieňajú v životné  

spomienky. V tomto duchu pracuje aj náš malý dobrovoľnícky 

výbor a cvičitelia Sokola Račice, za podpory našej obce. 

V roku 2022 zorganizované pohybové aj spoločenské akcie  

a cvičiteľmi pripravené pravidelné športové hodiny, nám priniesli 

zážitky s kamarátmi, rovesníkmi, rodinami, v reálnom čase na 

reálnom mieste. Zážitky, ktorými sa snažíme aspoň z časti kon-

kurovať súčasnému trendu uzatvárania sa do seba v obklopení 

technického pokroku, štyroch stien a fyzickej izolácie. 

V račickej sokolovni a na futbalovom ihrisku si v roku 2022 pravi-

delne zašportovalo približne: 

- 27 detí vo veku 0-5 rokov ( rodičia a prarodičia s deťmi) 

- 38 detí vo veku 6-10 rokov ( všestrannosť, futbal, florbal, rodičia 

a prarodičia s deťmi) 

- 31 detí vo veku 11-18 rokov (futbal, florbal) 

- 57 žien ( jogové, zdravotné, posilňovacie, aerobikové a kondič

né cvičenia) 

- 47 mužov (futbal, florbal, nohejbal, biliard, SM cvičenie) 

V telocvični pribudlo nové nedeľné cvičenie s Alenkou s dôrazom 

na posilňovanie stredu tela a miestnosť pod pódiom sa na prianie 

žien kondičného cvičenia zazrkadlila. 

Milé spomienky na rok 2022 v nás zanechali tradičné akcie:  

Maškarný ples, Veľkonočná kaviareň, Posedenie pri zelenom 

pive, Pálenie čarodejníc, Záchranársky kurz, Letná noc, Kúzelník, 

Hudobné divadlo-cirkus, Výlet do Lednice, Noc sokolovní, Dýňo-

vanie,  Mikuláš s deťmi a neodmysliteľný sviatočný Adventný 

koncert. Asi najintenzívnejší zážitok priniesol deťom (aj ich do-

hľadu- hlavne v noci) Noc sokolovní. Užili si večer plný športu  

a hier, prepletený tajomným hľadaním pokladu v tme sokolskej 
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TJ Sokol Račice 

 

 

 

 

 

 

záhrady a pivníc, opekaním špekáčikov, rozprávkou na dobrú noc 

a dobrodružným spaním v telocvični s rannou rozcvičkou 

a raňajkami. Za hranice Račic a Pístovic nás v septembri autobu-

som vyviezol Roman. S modrou oblohou nad hlavou a slniečkom 

v tvári, účastníci zájazdu poznávali všetky kúty lednického areálu. 

Čo je v dnešnej dobe lepšie na odreagovanie a načerpanie pozi-

tívnej energie, než prepnutie sa do výletného režimu v priateľskej 

atmosfére za veselej nálady? Možno ešte tancovačka. 

Po dvoch rokoch tanečného abstinovania prevetráme doma šat-

ník a zvesela to roztočíme na sokolskom Futbalovom plese 

27.1.2023, na ktorý vás srdečne pozývame.  

Ponúkame taktiež možnosť prenajatia hospody, telocvične 

a záhrady na súkromné účely. 

V roku 2022 si pripomíname 160. výročie založenia sokolskej 

organizácie. Bola založená 16. februára 1862 a jej myšlienku 

rozvoja kultúry tela i ducha pre všetky generácie podporujeme 

dodnes. Sokol Račice oslavuje 115. výročie a tento rok čo najsr-

dečnejšie gratuluje svojmu jubilantovi, pánovi Janovi Formánkovi 

ku krásnym osemdesiatinám. Verný fanúšik račického futbalu, 

ktorý svojou prítomnosťou na zelenej tráve podporoval ako svo-

jich synov, tak vnukov. Venoval roky dobrovoľníckej práce  

na údržbe račického futbalového ihriska a je vzorom pre ďalšie 

generácie. Ďakujeme a prajeme hlavne zdravíčko. 

Nech starý rok je rokom pekných spomienok. Nech nový rok je 

rokom zdravia a obojstrannej štedrosti. Nech je všetkým deťom 

dopriate slobodne športovať a bezstarostne sa stretávať, bez 

stresu a strachu o vlastný život.  

S prianím prežitia príjemných a veselých zážitkov po celý rok 

2023. 

Za výbor TJ Sokol Račice, Edita Klásková 
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Oddíl kopané TJ Sokol  

 

 

 

 

 

 

Milí přátelé, 

následující řádky vám přiblíží dění a novinky v našem fotbalovém 

klubu za uplynulý rok. V jarní části sezóny se podařilo "A" týmu 

mužů zachránit III. třídu okresní soutěže. Byli jsme za to rádi, 

protože nás trápila velká marodka mužstva. "B" tým dohrál sou-

těž v poklidu. Všichni mladí fotbalisté se prezentovali výbornými 

výkony a je zřetelný progres v jejich výkonnosti. Umístění v tabul-

ce je v poklidném středu, což svědčí o zvyšující se kvalitě hráčů. 

Podzimní část roku opět zahájily čtyři týmy, dva mužské, starší 

přípravka a starší žáci. Bohužel jsme museli z důvodu nedostatku 

hráčů ukončit činnost "B" týmu, což nás mrzí. 

"A" tým bojuje nahraně sestupu do nižší soutěže, snahou bude 

zkvalitnit hráčský kádr a pokusit se soutěž zachránit. Proto bude 

naší další snahou v příštím roce založení dorosteneckého muž

stva a mladší přípravky, protože jen ve výchově mládeže  

můžeme přežít a budovat dál náš klub. Dále je to celoroční údrž

ba a práce na fotbalovém hřišti a okolí, aby to bylo naší vizitkou. 

Podařilo se nám vybudovat nové střídačky a také osvětlení tré

ninkové plochy. V průběhu roku jsme také pořádali každoroční 

sběr železného šrotu, soustředění mládežnických mužstev. Náš 

areál byl využit pro kemp hráčů celého OFS Vyškov. 

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem hráčům, trenérům,  

fanouškům, sponzorům, obecnímu úřadu a všem, kteří jsou jak-

koliv zapojeni do chodu fotbalového klubu. Zároveň bychom vás 

chtěli pozvat na fotbalový ples, který se po dvouleté covidové 

odmlce uskuteční 27. ledna 2023 v Sokolovně v Račicích. 

Chceme všem popřát vše nejlepší a hodně zdraví v novém roce 

2023! 

Výbor kopané TJ Sokol Račice 
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Rybářský spolek „Srdíčko“ 

 

 

 

 

 

 

Letošní zima byla pro nás rybáře přívětivá. Ledová plocha nepo-

kryla celou vodní hladinu, a proto nebyla potřeba sekat díry pro 

zajištění dostatku kyslíku a úniku nebezpečných plynů pro přežití 

vysazených ryb. V měsíci březnu se konala členská schůze spol-

ku, na které jsme zhodnotili naši činnost v uplynulém roce, nejen 

co do naplnění loňského usnesení, ale hlavně co do naplnění 

znění smlouvy o výpůjčce rybníčku. Pozitivní na naší činnosti je 

stav, kdy se nám dařilo prostor rybníčku udržovat v odpovídajícím 

stavu pro všechny příchozí, kteří si chtěli tento prostor v Račicích 

užít. Je pravdou, že každým rokem mají příslušníci spolku větší 

problémy s udržováním příjemného prostředí, protože přibývá 

návštěvníků, kterým slušné občanské vychování a příroda nic 

neříká. 

Na březnové schůzi jsme se dohodli na návrhu činnosti spolku, 

na plánu zarybnění, na podmínkách a pravidel lovu, včetně dal-

ších možností, jak více přiblížit příjemné prostředí rybníčku obča-

nům Račic. Jedním z úkolů plynoucí z členské schůze bylo uspo-

řádání již 9. ročníku „Rybářských závodů pro děti“. Soutěž se 

uskutečnila v měsíci květnu za účasti 16 dětí. Tento ročník byl 

pro mladé rybáře, co do počtu ulovených ryb nejúspěšnější. Bylo 

uloveno nejen velké množství ryb, ale také více druhů, jako  

například kapři, amuři, ale hlavně pstruzi, kteří byli přivezeni 

právě za účelem rybářského dne. Každý soutěžící, který ulovil 

rybu, a ta měla předepsanou míru, si ji mohl odnést domů. Pro 

všechny děti a jejich doprovod bylo připraveno občerstvení, děti 

dostaly upomínku na soutěž a vítězové obdrželi hodnotné ceny. 

Celá akce byla jak ze strany soutěžících tak i jejich rodinných 

příslušníků hodnocena jako zdařilá. Výbor spolku by touto cestou 

chtěl poděkovat všem sponzorům, kteří na tuto akci přispěli, 

všem členům, kteří soutěž zajišťovali, ale hlavně rodičům a  
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Rybářský spolek „Srdíčko“ 

 

 

 

 

 

 

 

prarodičům, kteří si našli čas a umožnili dětem se tohoto rybář

ského dne zúčastnit. Těšíme se na další ročník rybářských závo-

dů v krásném prostředí rybníčku srdíčko. 

O udržování prostředí a úklid kolem rybníka se starají členové 

rybářského spolku. V brigádnické činnosti jsou vyřezávány 

náletové dřeviny, keře a stromy, které ohrožují rybáře  

i návštěvníky rybníka, kteří využívají možnost koupání, odpočinku 

nebo jen tak se prochází kolem vody. Mnoho času  

je věnováno sečení trávy, nátěru laviček, přístřešku, nebo úklidu 

psích exkrementů a napadaných suchých haluzí na ploše 

rybníka. Celkem příslušníci Spolku odpracovali více jak 

150 hodin, aby docílili stavu, který běžně spatřujete. 

V měsíci červnu byl ve spolupráci s jednotkou SDH Račice  

proveden průplach odtokové roury. To znamenalo pro občany 

sousedící s potokem odtékajícím z rybníčku vyšší průtok vody. 

Na tuto situaci byli občané upozorněni prostřednictvím místního 

rozhlasu. Nad všemi těmito činnostmi dohlíží a sám je vykonává 

správce rybníku p. Konečný, za což mu patří poděkování, ale 

 i obdiv, protože většina těchto činností je fyzicky náročná. 

V prostoru rybníčku jsou řešeny i záležitosti, které nejde odstranit 

ze dne na den, jedná se o zábradlí na schodech do rybníka, které 

se uvolnilo v ukotvení na spodním schodu pod hladinou, kde na 

opravu bude nutné snížit hladinu vody v rybníce, což budeme 

moci realizovat až při větším přítoku vody. Další problém spatřu-

jeme v poškození přítokového potrubí, což zapříčiňuje zaplavení 

loučky a tím i nemožnost procházet touto částí kolem rybníčku. 

Členové spolku jsou přesvědčení, že i v letošním roce se jim 

podaří nejen udržet prostředí rybníčku pro všechny odpočinkové 

aktivity, ale že dokážeme rozšířit své aktivity mezi více občanů.  
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Rybářský spolek „Srdíčko“ 

 

 

 

 

 

 

 

V letošním roce se uskutečnily volby do obecních zastupitelstev. 

Členové spolku Srdíčko chtějí poděkovat předcházejícímu vedení 

obce, za dobrou spolupráci při podpoře naší činnosti a věří, 

že i nové vedení obce podpoří naši činnost. 

Rybářský spolek Srdíčko přeje Všem občanům hodně štěstí  

a zdraví v Novém roce 2023. 

Rybářský spolek Srdíčko 
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Dne 12.11 2022 se opět tradičně uskutečnily Martinské hody 

v Pístovicích. Tento rok nás doprovázelo i sluníčko, které nám 

dodalo ještě lepší náladu! Samozřejmě jak jinak začít hody než 

tradičním stavěním Máje se skvělou atmosférou. Posezení 

u ohně se špekáčky, svařáčkem a hrou na kytaru všem nastarto-

valo dobrou náladu do dalšího dne.  

Průvod obcí byl zahájen u Zvoničky, kde stárci dostali požehnání 

panem farářem z Drnovic, a rychtář přečetl hodové právo. Obrov-

ské poděkování patří všem, kteří se přišli podívat a nenechali 

v tom chasu samotnou. Jakmile si každá stárková zatančila 

s panem farářem, průvod mohl začít. Obyvatelé Pístovic jsou 

vždy velmi štědří a přivítají vás s výtečným občerstvením od 

různých druhů cukroví, chlebíčků, jednohubek až po pálenku, 

která dokáže dodat trochu potřebné kuráže, semkne lidi a pomů

že zahřát. U zastávky v Pístovicích se předvedli nejmenší stárci 

se svým tanečkem na lidové písničky a ti trošku starší si připravili 

hanáckou besedu. Pístovická chasa to zakončila českou besedou 

o třech kolonách. Po průvodu si mohli všichni trochu odpočinout 

a nabrat síly na večerní zábavu v sokolovně v Račicích. 

Večerní program začal slavnostním nástupem chasy. V průběhu 

večera jste se mohli těšit na zopakování besedy, půlnoční pře-

kvapení, bohatou tombolu, taneční soutěž a hlavně na dechovou 

hudbu v podání Hanačky, která byla součástí průvodu, tak i do-

tvářela jedinečnou atmosféru na zábavě.  

Přípravy zabraly plno času, všichni se do nich zapojili a šlo to 

poznat ve všech směrech. Za celou Pístovickou chasu děkujeme 

všem za plno úsměvu, občerstvení během průvodu, plno darů 

do tomboly, za příspěvky do kasičky a za pozitivní náladu!  

Děkujeme i našemu novému rychtáři a nové rychtářce za skvěle 

zorganizované hody. Doufáme, že hody povedete stejně  
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dlouze, s takovou vervou a se stejnou láskou jako vaši předchůd-

ci. Tak hodům zdar a doufáme, že se opět všichni sejdeme příští 

rok a užijeme si hody naplno stejně jako vždy. 
 

Za Pístovickou chasu rychtářka Soňa Svobodová 

Foto: Daniela Růžičková, Radek Novák 
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18. Babské hody Pístovice 

21. 5. 2022 

V letošním roce se opět konaly již 18. Babské hody. Zahájení 

proběhlo v poledne na návsi předáním práva a tanečkem našich 

nejmenších stárek.  

Celý průvod vesnicí nás provázelo krásné počasí. Při průvodu  

a následně i na večerní zábavě nám hrála opět oblíbená 

DH Podboranka. 

Po skončení průvodu následovalo taneční překvapení na návsi. 

Letos se opět mohla uskutečnit hodová zábava s tombolou  

i s půlnočním překvapením.  

Za bohaté příspěvky do tomboly děkujeme všem sponzorům 

a také obecnímu úřadu za veškerou podporu. 

Velké poděkování patří ženám, dívkám, slečnám, sklepníkům  

a všem, kteří se podíleli na přípravě a organizaci hodů. Za krásné 

fotečky a videa děkujeme panu Radku Novákovi. 

Budeme se na Vás velmi těšit i v roce 2023 na 19. Babských 

hodech. 

 
  

 Babské hody Pístovice 
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První tři měsíce roku ovlivňovala dění ve školce doznívající proti-

covidová opatření, která se během jara začala uvolňovat  

a umožnila nám obohatit každodenní aktivity o zajímavé akce, 

které začaly v únoru karnevalovým veselím. 

Předškoláci začátkem dubna navštívili vyškovskou knihovnu 

a muzeum. Následovalo divadelní představení Dvě barevné 

pohádky a představení zlínského Divadla z Truhlice – O stolová

ní. Závěr dubna patřil Čarodějnickému dni na zahradě. 

V květnu se předškoláci podívali do ZŠ v Bukovině. Celé dopo-

ledne se dětem věnovali žáci školy, zapojili je do výuky a společ

ně s paní učitelkou pro ně připravili pestrý program ve třídě  

i na zahradě školy. 

K dalším zdařilým akcím patřily vycházky do Pístovic na “babiččin 

dvoreček” a na statek Hranečník. 

Červen začíná Dnem dětí a ten se ve školce musí pořádně osla-

vit tradiční hrou Na stopovanou s pokladem. Zajímavý byl pro 

předškoláky projektový den Stavitel města s lektorkou Malé  

technické univerzity a výlet do ZOO Vyškov.  

Pasování předškoláků proběhlo za účasti rodičů. Rozloučili jsme 

se s 11 předškoláky. 

V závěru školního roku jsme se těšili na návštěvu u hasičů, kteří 

pro nás opět připravili pěkné dopoledne. Navštívili jsme také 

novou račickou knihovnu. 

Divadelní představení Malé medvědí pohádky si s námi užili  

i nově zapsané děti. 

Zazvonil zvonec a školnímu roku byl konec s Posledním zvoně

ním završeným překvapením v podobě skákacího hradu. 

Jeden školní rok skončil a nový rok plný změn nás očekával.  

V květnovém zápisu do MŠ počet dětí, které rodiče přihlásili 

k předškolnímu vzdělávání, po mnoha letech výrazně převyšoval 
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volná místa. Proto jsme se po dohodě se zřizovatelem rozhodli 

uskutečnit v nejbližším možném termínu plánovaný projekt 

umožňující navýšení kapacity mateřské školy. 

Stavební práce začaly koncem srpna za plného provozu,  

a tak čekalo zaměstnance, děti i rodiče náročnější období začát-

ku školního roku. Nastoupilo všech 50 zapsaných dětí, z toho 

13 dětí přišlo do školky poprvé. Zároveň s nimi jsme mezi námi 

přivítali i dvě nové paní učitelky. 

Během podzimu jezdili předškoláci na plavecký kurz, podívali se 

také do ZŠ Purkyňova, Vyškov, na akci Hrajeme si na školáky, 

vyzkoušeli výukový program Stavitel mostů, program ZOO Vyš

kov Lišák Emil, poznávali jsme hudební nástroje s panem Jaroš

kem. 

Divadelní představení „Jak si stromy povídají“, nás motivovalo  

k dalšímu poznávání přírody v našem okolí. Vycházky vesnicí 

zpravidla vedou do lesa, parku nebo k rybníku. Příroda, která nás 

obklopuje je naší další hernou, učebnou i hřištěm. 

Práce ve školce pokračovaly a do konce října bylo vybudováno 

sociální zařízení pro novou třídu, rozdělena šatna v přízemí, 

položena nová podlahová krytina v jedné ze tříd a v patře 

připravena výdejna jídla pro jednu třídu dětí. Byla vyměněna část 

dveří a realizována celá řada bezpečnostních protipožárních 

opatření. 

Na konci roku 2022 jsme byli ve fázi schvalování realizovaných 

úprav příslušnými úřady. Po jejich souhlasném stanovisku mů

žeme žádat o zvýšení kapacity v rejstříku škol. Následným kro-

kem bude vyhlášení zápisu a přijetí dalších 10 dětí a otevření 

nové třídy. Další zápis v zákonném termínu se bude konat  

v květnu 2023. 
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MŠ Račice-Pístovice je spádovou mateřskou školou pro naši 

obec, a proto jsou přednostně přijímány děti s trvalým pobytem  

v obci. 

Během podzimu 2022 byl dokončen projekt přírodní zahrady. 

Podařilo se nám uskutečnit záměr položit pro zahradu dobrý 

základ, který je počátkem budování prostoru zapadajícího svým 

přírodním vzhledem do okolního prostředí a zároveň poskytující

ho dětem rozmanitá zákoutí a příležitosti pro pestré aktivity pohy-

bové, pěstitelské, tvořivé, herní, relaxační atd. Další fází bude 

doplnění herních prvků – prolézaček, houpaček, domečku atd. 

Zahradu děti využívají pravidelně a je pro nás velmi důležitá. 

Mateřská škola se každým rokem dále rozvíjí a proměňuje. Ote-

vření třetí třídy je pro nás velkou změnou, na kterou se těšíme. 

Budeme mít dvě třídy v přízemí s menším počtem dětí  

(17 a 18), což nám umožní vytvořit příznivější podmínky zejména 

pro naše nejmladší. V patře je třída o počtu 25 dětí, které mají  

k dispozici dostatečné prostory a nyní i novou výdejnu jídla, díky 

které se nebudou muset přesunovat na oběd do přízemí. 

Velké poděkování patří zřizovateli Mateřské školy, Obci Račice-

Pístovice, za dlouholetou spolupráci. Bez této podpory by nebylo 

možné neustále zlepšovat podmínky pro děti a vytvářet pro ně 

příznivé prostředí. 

Děkujeme také všem spolupracujícím organizacím a příznivcům 

naší Mateřské školy, kteří nám pomáhají obohatit program pro 

děti. 

Přejeme všem šťastný Nový rok! 

Lenka Šimková 

ředitelka MŠ 
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Konečně jsme mohli zrušit podmínky pro návštěvy jubilantů  

i Vítání občánků. V roce 2022 se Vítání občánků uskutečnilo  

5krát a přivítali jsme 18 dětí. Od nového roku začneme opět 

spolupracovat při Vítání občánků s dětmi z Mateřské školy pod 

vedením paní ředitelky. V průběhu roku jsme navštívili také naše 

spoluobčany, kteří se dožili významného životního jubilea. V září 

proběhlo Setkání rodáků padesátníků a šedesátníků. V říjnu jsme 

připravili Vzpomínku na zesnulé. Také proběhl již 4. ročník Foto-

soutěže. Všechny tyto akce připravujeme ve spolupráci 

s Obecním úřadem.  

Kulturní a sociální komise pracovala v tomto roce ve stejném 

složení až do voleb. Po volbách došlo k obměně členů KSK. 

Dovolte mi, abych poděkovala za spolupráci bývalým členkám 

KSK paní Ladě Bastlové a paní Heleně Šilerové. S novými členy 

se těším na spolupráci. 

Do roku 2023 Vám přejeme hodně zdraví, štěstí a pohody. 

 

Silvie Vašková 

Předsedkyně KSK 
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Návštěvy jubilantů 
 

„Stárnutí je jako výstup na horu; trochu se zadýcháte, ale po-

hled na svět je mnohem lepší!“             

        Ingrid Bergman 
 

  

V roce 2022 jsme navštívily 22 jubilantů. Šlo o milá setkání, plná 

vzpomínek na mládí, přátele, spolužáky, ale i na místa, která se 

v obci změnila k nepoznání.  

Všem jubilantům jsme jménem obce poblahopřály a předaly 

dárkové koše. Některé z jubilantů jsme navštívily v domovech 

seniorů.  

 

Moc děkujeme za vlídné přijetí a doufáme, že v roce 2023 

 se opět setkáme. 

 

 
 

 Lada Bastlová 

Členka KSK 
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Fotosoutěž 

Kulturní a sociální komise uzavřela 4. ročník obecní amatérské 

fotosoutěže s názvem Obec Račice-Pístovice OBJEKTI-

VEM. Občané mohli zasílat fotografie, které vznikly v obci a jejím 

bezprostředním okolí v období od 1. 2. 2022 do 30. 9. 2022. 

Každý účastník mohl poslat do soutěže maximálně 4 fotografie. 

Stejně jako v minulých letech byly vyhlášeny dvě soutěžní kate-

gorie. 

V kategorii Dospělí přispělo 15 soutěžících s celkem 47 snímky. 

V kategorii Junioři se zúčastnilo 7 soutěžících s 18 snímky.  

Chtěla bych poděkovat všem, kteří se do soutěže zapojili, a ráda 

bych všechny pochválila za respektování pravidel, která se nám 

povedla během minulých let společnými silami vyladit.  

Minulý ročník ovládly ženy a já si přála, aby se zapojilo do soutě

že více chlapců a mužů. To se nakonec povedlo a tento rok 

přední příčky obsadili právě oni. 

O bodové hodnocení se postarala sedmi členná komise, která se 

skládala z členů rady, zastupitelů a profesionální fotografky. 
 

Vítězům v kategorii Dospělí gratulujeme: 

1.  místo Michal Daneš z Pístovic  

2.  místo Denisa Hudcová z Račic 

3.  místo Tomáš Rozehnal z Pístovic 
 

V kategorii Junior gratulujeme vítězům: 

1. a 2. místo Nicolas Opluštil z Račic 

3. místo Jasmína Jarošková z Pístovic  
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Slavnostní vyhlášení vítězů a předání cen proběhlo na obecním 

úřadě dne 25. 11. 2022 za přítomnosti vedení obce a pozvaných 

výherců v kategorii Dospělí a v kategorii Junioři a všech dětí, 

které zaslaly fotografie do soutěže. Všechny děti, co se soutěže 

zúčastnily, si zaslouží ocenění.  

Výherní fotografie si můžete prohlédnout na webových stránkách 

obce v sekci Fotosoutěž. 

Vám všem, co jste fotografie do soutěže zaslali, bych chtěla 

znovu poděkovat. Velice si ceníme Vaší účasti.  

Všechny fotografie byly krásné, a i když třeba nevyhrály, v bu-

doucnu některé z nich použijeme např. pro přípravu obecního 

kalendáře.  

U fotografování pevnou ruku a veselou mysl. 

 

Helena Šilerová 

Členka KSK 
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Kategorie Dospělí 

1. místo Michal Daneš, Pístovice – Zimní romance 

 

2. místo Denisa Hudcová, Račice – Odpočinek na květu 
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3. místo Tomáš Rozehnal, Pístovice – Suchý strom 
 

 
 

Kategorie Junioři 

1. místo Nicolas Opluštil, Račice – Východ slunce 

 

 

Kulturní a sociální komise 
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2. místo Nicolas Opluštil, Račice – Pístovice z balónu 

 

 

3. místo Jasmína Jarošková, Pístovice – Žluté květy 
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3. ročník Pístovického Cyklokapra 

Letošní rok nás trochu pozlobilo počasí, ale i přesto se na start 

závodu dostavilo přes 300 nadšených cyklistů. Novinkou byla 

Family jízda a aktivity na rybníce pro děti. Absolutním vítězem se 

stal 16letý nadějný cyklista David Vašut s časem 58:01. David je 

členem reprezentace a sbírá kvalitní časy na mnoha závodech, 

na cyklokaprovi byl poprvé. Absolutní vítězkou v ženských kate-

gorií se již po druhé stala Kateřina Matysík s časem 1:05:41. 

Kateřina je skvělá závodnice a doufáme, že se taktéž zúčastní 

4. ročníku. 

Po hromadném startu závodníků přišla na řadu FAMILY JÍZDA. 

Ta umožní, široké veřejnosti zážitek bez toho aniž by byli pod 

tlakem závodníků a tím různých riskantních situací jízdy po trase 

Pístovického Cyklokapra. Mají startovní čísla vč. měřících čipů, 

ale ne proto, aby závodili, ale proto, aby se jízdou pobavili 

a mohli posoudit, na jaké trase se závodí a za jak dlouho jsou 

schopni takovou vzdálenost ujet oni. V této jízdě se nezávodí, 

nevyhlašuje se vítěz. Vítězem je každý, kdo dojede do cíle. 

V letošním roce bylo na startu více jak 50 účastníků a předpoklá

dáme, že v příštím roce bude počet jistě navýšen. 

Opět bylo zajištěno na trati občerstvení, občerstvení v cíli, drobné 

dárky od pořadatele a na závěr oběd s nějakou sladkostí. Pro děti 

byly připraveny vědomostní a dovednostní aktivity a nově se 

skauty úkoly na rybníce v loďkách. To vše jistě dokresluje zážitky 

ze dne akce. Navíc je možné v mimořádně hodnotné tombole 

získat například jízdní kolo BIANCHI od spol CYKLO best, která 

je generálním partnerem akce. 

 

 

Pístovický Cyklokapr 
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Počasí nám tento rok vyšlo jen tak tak. Už při závodě trochu 

sprchlo a místy dle závodníků padaly i kroupy. Poté se počasí 

uklidnilo až do vyhlášení poslední ceny naší tomboly – kola Bian-

chi od Cyklo Bestu. Bohužel jsme kvůli počasí zrušili hudební 

vystoupení, tak snad příští rok vyjde jak počasí, tak i hudební 

vystoupení. 

Díky patří dobrovolníkům, kteří nám pomáhají se závodem, hasi-

čům a důležitá je podpora města Vyškova a obce Račice-

Pístovice, která přispěla k úspěšné akci. 

Těšíme se na vás na startu Cyklokapra 2023 

 

Foto: Lenka Vránová  

Text: Renata Máslová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pístovický Cyklokapr 
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Ze života vodáků z Kon-Tiky 

Někdy si říkám, jak asi vypadá ráj na Zemi. Z reklamních letáků 

cestovních kanceláří můžeme nabýt pocitu, že leží dál, než za 

devatero řekami a devatero horami. Ale co když ne? 

Proč by nemohl vypadat, jako vlídná vesnice na úpatí zalesně

ných kopců? Jako místo, kde se dá v klidu a míru prožít celý 

život? Jako místo, které každičký den v roce mění svoji tvář? 

Někdy z mlh a oparů vystupují jen vrcholky kopců, jindy cáry 

ranních mlh pokrývají rybník a odtékají údolím, než je slunce 

rozpustí. Ticho protíná jen zpěv ptáků a zvuk křídel volavky. 

A ty večery. Slunce se sklání za kulisu kopců a lesů, které vévodí 

bílý zámek. Paprsky se odrážejí od zrcadlově klidné hladiny, 

protože i vítr šel už spát. Těch pár vlnek je snad od neposedné 

ryby, nebo od přídě lodě krájící vodu. Kolikrát jsme to každý 

z nás zažili a stejně se znovu a znovu zastavíme a jen si užíváme 

ten okamžik? To kouzlo všednosti, kdy se pozdravíme se souse-

dy či posedíme s přáteli. 

Jsou krásnější kopce, hory a údolí. Jsou řeky a jezera, nad jejichž 

krásou se člověku zatají dech. Horské štíty, kde mrazí z hloubky 

pod nohama, nebo mořská pobřeží, kde čas odkrajuje jen šumění 

vln... A přes to všechno, ten ráj na Zemi může být blíž, než si 

myslíme. Místo, kam se vracíme. Místo, kde jsme doma. Třeba 

právě zde. 

 

Ludvík Krchňavý 
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Rozsvícení vánočního stromu v Račicích 

Do třetice jsme se konečně dočkali. Rozsvícení vánočního račic-

kého stromu, se vším všudy, naše akce, pro nás, nekomerční, 

venkovská, sousedská a mile domácká. 

U počasí si vždy přejeme, aby hlavně nepršelo. Bylo to napínavé, 

v pátek napadlo asi 5 cm sněhu a hlásili oteplení. Sníh roztál, 

a protože přišlo odhadem kolem 200 lidí, v průběhu akce se nám 

změnil obecní trávník na bahnité kluziště, takže nejedna mamin-

ka si doma pak dítě vylupovala z hnědé krusty. 

Už potřetí děti proběhly Andělínovou stezkou se šesti vánočními 

úkoly, kde se největšímu zájmu těšilo stanoviště, které zabezpe-

čila naše MŠ v čele s paní ředitelkou a kde děti zpívaly, nebo 

štěrchaly u vánočních písniček. A samozřejmě velkým lákadlem 

bylo tradiční lití olova. Stezka se rozprostřela po celé návsi a my 

ze srdce děkujeme všem dobrovolníkům, kteří stáli u jednotlivých 

stanovišť. Za splnění stezky dostávaly děti malý dárek.  Novinkou 

letošního roku byly párky v rohlíku zdarma pro všechny děti. 

Ty nám poskytly jako osobní dar paní starostka Hana Sotolářová 

a místostarostka (a zároveň šéfová této akce) paní Alice Franko-

vá. Postavení stánku a dohled nad ním zajistili naši skvělí hasiči.  

Na stolech bylo připraveno bohaté sousedské občerstvení. Vždy 

mě překvapí, jak plné stoly jsou, když každý něco málo přinese 

a společně ochutnáváme kulinářské výtvory, které se rodí 

v domácnostech lidí, které v průběhu roku tak maximálně 

pozdravíme v obchodě – a najednou stojíme vedle sebe, vzájem-

ně si nahlížíme do kuchyně a vyměňujeme recepty.  

Díky Vašim příspěvkům jsme také mohli také pořídit nový mikro-

fon pro naše zpěváky, který je speciální v tom, že dokáže do- 

 

Vánoční strom Račice 2022 
 

 

 

 

 

 



52 
 

 

 

 

 

široka zabírat hlasy celého sboru. Koledy, které si s námi může 

zazpívat na místě každý, bylo možno stáhnout pomocí skenování 

QR kódu do mobilu. Promítali jsme je také na zeď za námi, spo-

lečně s fotkami z minulých ročníků. Digitalizovaná podoba koled 

je pro nás dalším krokem jak udělat celou akci co nejvíce zele-

nou, bez zbytečného tisku. 

A protože jsme si zpívání v posledních dvou letech moc neužili, 

pozvali jsme letos ještě jednou všechny lidičky do Zámecké kaple 

na 23. 12. 2022 v 18:00, zazpívat si s námi české a moravské 

koledy.  

Stromeček jsme rozsvítili za cinkání vánočních zvonků. 

Nazdobený byl letos opět parádně, díky pracovníkům obce, SDH 

Račice a zapomenout nesmím opět na našeho dvorního lezce 

Jiřího Franka.  

Díky podpoře obce, jsme mohli nejen pro zkoušení zpěvu, ale 

i pro přípravu večera a WC pro návštěvníky využít zázemí obec-

ního úřadu. Letos se nám i závěrečný nedělní úklid po akci  

protáhl, protože díky bahnu byly prostory doslova k nepoznání. 

Opět jsme se snažili vyhnout jednorázovému nádobí, děkujeme 

všem, kdo jste si přinesli vlastní hrníčky. 

Událost jsme vysílali živě na Facebooku pro ty, kdo s námi ne-

mohli z jakýchkoli důvodů být osobně. Záznam najdete přes 

odkaz na obecním Facebooku.  

Chtěla bych poděkovat za všechny milé ohlasy, kterými jste na 

místě a i ve dnech poté nešetřili. Jste rádi, že se v obci něco děje 

– a já vyjadřuji své malé přání – ať to není jen v tom předvánoč

ním čase.  

Za vánoční tým 

Jana Slováčková 
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Vánoční advent v Pístovicích  

Vánoční tým se i tento rok připravil program pro zájemce  

o setkání při příležitosti rozsvícení stromu.  

Ozdobení stromu a čekárny se zdařilo, i vytvořené lucerničky 

krásně osvětlily prostor kolem stromečku. A děti i dospělí si  

pochutnali na cukroví, čaji, svařáčku a párku v rohlíku. 

 

Adventní tým 
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Vánoční ladění  

23. prosince 2023 v 18:00 proběhlo historicky první společné 

zpívání vánočních koled v kapli račického zámku. 

Nazkoušeli jsme 14 známých vánočních koled a připravili tak 

půlhodinové vystoupení, kde si mohl s námi zazpívat úpl-

ně každý.  

Díky našemu odvážnému klávesistovi Pavlovi Hlinkovi, a za po-

moci varhanáře pana Sedláčka z Brna se povedlo k vystoupení 

rozehrát kostelní varhany. Termín jsme ambiciózně vybrali na 

předvečer Štědrého dne, kdy mívají rodiny nejvíce práce a shonu 

s vánočními přípravami.  Z hojné účasti a prvních ohlasů už víme, 

že hodně rodin toto vytržení z předvánočního stresu, zasněženou 

procházku na zámek využilo k vítanému zklidnění a i díky důstoj-

nému místu zámeckého kostela došlo k jejich přeladění na tu 

pravou vánoční atmosféru. Hned po koncertě jsme přijímali nad-

šené ohlasy a i nějaké slzičky ukáply. 

Donesli jsme do kaple betlémské světlo a všechny svíčky, které 

jsme po kostele rozmístili, plály tímto světlem.  

Děkujeme tímto obci, která nám kapli propůjčila ke zkouškám 

a samotnému večeru. Z naší obětavé šéfky a kapelnice Alice 

Frankové se v letošním roce stala místostarostka a tak jí patří 

dvojnásobný dík... Tahle první malá akce má určitě ještě kam 

růst, z jejího průběhu jsme se poučili pro příště a už nyní připra-

vujeme malá vylepšení a také překvapení pro další rok. Akce byla 

a do budoucna bude bez vstupného, děkujeme ale všem, kdo 

přispěli a přispějí do kasiček určených pro potřeby kostela. 
   

Za Vánoční Račickou Amatérskou Hudbu 

Jana Slováčková 

foto: Jiří Frank 
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Vážení spoluobčané, 

dovolujeme si opět po více jak 10 letech vydávání našeho zpra-

vodaje nahlédnout do historie obce Račice a obce Pístovice  

a následně po sloučení obce Račice-Pístovice. 

Přečtěte si náhodně vybrané výpisky z kronik obou obcí od vzni-

ku těchto kronik. Výpisky jsou autentické, tak jak byly zapsány 

tehdejšími kronikáři. 

Rok 1914 

Pamětní kniha – Obec Račice jest městečko nacházející se na 

potoku rakůvce, kterýž to potok vzniká asi 4 km od vsi tak zva-

ném Žlebě ze studánky Rakovec a z praménku ze všech koutů 

neboli se zbíhající. Městečko Račice jest založeno mezi hřbitov-

ním kopcem a čihadlem a skládá se s těchto části čili ulic.  

Městečko dolní konec čili u svatých, chaloupkách na výhonku  

na baště a nová část na oboře. 

Ozdobou Račic jest starý zámek bývalý hrad, který stojí na kopci 

nad samým městečkem nynějším majitelem jest Pavel ze Schell-

eru Němec a evangelík. U Zámku toho jest farní kostelík, který 

býval dříve zámeckou kaplí. Vedle toho jsou byty úředníku velko-

statku Račického. V úřadovnách těchto až do roku 1848 se též 

odbývaly soudy a vojenské odvody z celého panství Račického, 

k němuž vlastně patři lesy v obcích Račice, Pístovice, Ježkovice, 

Ruprechtov. Pojdom, též do nedávna patřila ještě Drnovice. 

 

Rok 1928 

V roce 1928 koupil Sokol (zal. r. 1907) starou tkalcovskou továr-

nu od města Vyškova a přestavěl ji na Sokolovnu, kterou otevřel 

v r. 1931 slavnostně. Duševní stravou dodával Sokol  
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obecenstvu hojným hraním divadel cenných jak s dospělými tak  

i mládeží. Postavením sokolovny div. Odbor byl umlčen kinem, 

které v nových místnostech se hrálo každou neděli. 

Zvláštní zmínky pro rok 1928 zasluhuje z elektrizování obce. 

Rok 1929  

Hned po novém roce nastala nepříjemná změna počasí. Nastaly 

mrazy, které dosáhly, až 33 °C. Krutými mrazy zahynulo velmi 

mnoho ptactva. Na ovocné stromy působil mráz velmi zhoubně. 

Z jara milovníci stromů k největší své žalosti shledali, že stromy 

nevyrážejí. Nejdříve účinek zhoubných mrazů viděti bylo na oře-

chách, které trčely bezlisté k nebi. Ořechy většinou byly vykáce-

ny, mnohé z těch, které byly ponechány, slabě vyrážely nové listí. 

Rok 1932  

Bylo schváleno postaviti novou Radnici a 27. března v 8:00 hod 

ráno začato s bouráním staré budovy radnice a stavba úplně 

dokončena v srpnu téhož roku. 

Tato pamětní kniha musila být za okupace odevzdána okresnímu 

úřadu ve Vyškově a byla uložena v zemském archivu  

v Brně. Do Račic se vrátila až v březnu 1946. Kronikářem byl 

jmenován Hubert Kupčík, ředitel Národní školy v Račicích. 

Rok 1947 

30. října navštívil zkušený proutkař obec Pístovice, aby zjistil 

dostačující pramen pro vodovod Račice-Pístovice. V katastru 

obce Pístovice nebyl žádný větší pramen pro vodovod zjištěn 

a proto proutkař Ing. Kovář z Brna zjistit síly pramenů a směr 

jejich u Salárny v Račicích. Bylo zjištěno 5 pramenů a jejich smě

ry vyznačeny kroky. 
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Pramen u Salárny je nejvydatnější a dává 1 1/2 l vody za vt., 

pramen Oslové studánky je také dostačující a výhodný pro gravi-

tační vodovod, avšak o 1,5 km vzdálenější proti pramenu u Sa-

lárny. 

Tohoto roku bylo 108 dětí školou povinných. Z nich chodilo do 

zdejší školy 89 dětí, ostatní navštěvovaly mateřskou školu  

v Drnovicích a ve Vyškově. Zdravotní stav dětí byl už lepší než  

v roce minulém, poněvadž másla, mléka a jiných potravin bylo již 

více. Na jaře všechny děti 1. třídy prodělaly spalničky. Na jaře 

1947 byla zřízena mateřská škola. 

16. května bylo zahájeno vysílání místního rozhlasu. 9. května 

byla zahájena autobusová doprava z Bílovic u Brna do Račic. 

Jednalo se vlastně o prodloužení linky z Bukovinky, aby tak mohli 

dělníci z Račic, kteří pracují v Brně, jezdit z místa a nemuseli brzy 

ráno pěšky na nádraží do Lulče. 

Z pamětní knihy Pístovic z roku 1924 

Pístovice leží v kotlině mezi výběžky jihovýchodní vysočiny dra-

hanské. Co do vodstva mají Pístovice přednost jinými vesnicemi, 

protéká jimi potok Rakovec, který protéká velikým rybníkem jedi-

ným v hejtmanství. Rybník jihov. Pístovic náleží k panství Račic-

kému. Pěstují se v něm ryby, již každého třetího roku se loví. 

Měří 60 mír a je značně hluboký. V rákosí hnízdí divoké kachny, 

lysky, roháči, potápky, sluky. Zvláštností Pístovického rybníka je 

rostlina, Kotvice splývavá“, která roste v Evropě jen na Pístovické 

rybníku, na jednom rybníku v j. Čechách u Písku a pak  

jenom v Asii. Několikráte již učiněny byly pokusy a rostlina přesa-

zena na jiné rybníky, ale nikde se neujala. I vodní ptactvo přenáší 

ostnité plody, které se mu zachytí na peří, na jiné rybníky, ale bez 

výsledku. 
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Snad voda zdejšího rybníka obsahuje nějaké zvláštní látky, jichž 

rostlina je vzrůstu nezbytně potřebuje. Otázkou tou se zabývá 

nyní p. Profesor vysoké lesnické školy Bayer z Brna. 

V roce 1890 bylo v Pístovicích v 79 domech 118 rodin 

s 510 obyvateli, z nichž bylo 254 mužů a 256 žen. 

Dne 8. července 1936 rozpoutala se nad místním krajem prudká 

bouře, provázená krupobitím, které způsobilo velké škody na 

polní úrodě zvláště na obilí, jež bylo místy úplně vytlučené. 

Na podzimním osevu obilí způsobili škody polní hraboši, kterých 

bylo tohoto roku neobyčejné množství. 

4. února 1937 byla po prve v obci rozžata elektrická světla.  

V dubnu roku 1937 byla elektrovodná síť prodloužena až na 

koupaliště, Pístovickou Riviéru. 

Rok 1956  

Začíná velmi příznivě. Měsíc leden je tak teplý, celkem bez sně

hu, takže situace vypadá, že v únoru se bude sít. Avšak začát-

kem února zesiluje značné mrznutí tak, že dosahuje  

kolem -20 °C, v polovině až do konce -25 až -30 °C. Zima, jaké 

není pamětníka prý před 127 léty. Napadlo značné množství 

sněhu. Dne 2. a 3. března přichází k prudké změně 

v teplotě +5 °C, nastává prudké tání sněhu, hrozí nebezpečí 

povodně, požární sbor má noční službu. Výstavba v obci, byla 

dokončena výstavba hřbitova, tento byl budován téměř po dobu 

5 roků. Vybudována požární nádrž /studna za školou/ v průměru 

3 m, hloubka 5 m. Postaven nový most přes potok Rakovec. 

Započato s hloubením potoka pro regulaci. 
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Rok 1957 

V místnostech nové školy byl zřízen kinosál, vybaven promítacím 

přístrojem, který řadu roků od svého zakoupení nebyl náležitě 

využit a 50 nových židlí. Film se promítá pravidelně jedenkrát 

týdně. Vedoucím kina se stal Jos. Sotolář, promítač Vladimír 

Kratochvíl. Postavena autobusová čekárna, na Trávníkách, opra-

vená cesta ke hřbitovu, opravená budova MNV) - dávána nová 

střecha. 

Počasí v tomto roce bylo normální, zima přiměřeně mírná, v létě 

dosahovaly teploty až 30 °C Úroda obilovin a okopanin je prů

měrná, je však málo ovoce, poněvadž v roce 1956 byla úroda 

ovoce nadměrná. 

Rok 1962 

V obci byli 4 provozovny průmyslových podniků: Výtvarná řemes-

la – Račice, OPP – stolárna, Jih. Průmysl kamene a Družstvo 

Dlažba v Pístovicích. 

Autobusová doprava na linkách Račice-Vyškov, Adamov-Vyškov 

a Pístovice-Brno zůstala proti minulému roku nezměněna. Záso-

bování obce bylo zajišťováno Jednotou. Její prodejny a počet 

umístění zůstal nezměněn. Samoobsluha se osvědčila a spotře-

bitelé si zvykli na novou formu prodeje. Zásobování obyvatelstva 

bylo plynulé. Ke konci roku se projevily nedostatky v zásobování 

tuky, především máslem. Také příděly masa pro obec byly nízké. 

Proto se tvořily fronty na máslo a maso. 

O vysoké hmotné úrovni obyvatelstva svědčí těchto několik čísel: 

ke konci roku bylo v obci 138 televizorů, 358 rozhlasových přijí

mačů, 30 osobních aut, 96 motocyklů a malých motocyklů bylo 

58. Dnem 1. září byla škola v Račicích sloučená se školou  

v Pístovicích a měla 121 žáků. 
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Bylo pokračováno v úpravě hřiště pro školu na vile. Pokračováno 

ve výstavbě kravína JZD. 

Toto je jen malý zlomek událostí co nám tehdejší kronikáři Milo-

slav Medek, Jaroslav Kotoulek a Hubert Kupčík zapsali do kronik. 

Vzpomínkou na ně jim poděkujme, že nám a též i pro příští gene-

race tyto události zaznamenali. 

                                        

Marie Formánková 

Kronikářka obce  
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Račice – Výhonek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Zřejmě nejstarší fotografie Račic 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Foto zapůjčil p. Lubomír Pospíšil 
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SŇATKY 

uzavřené před matričním úřadem Račice-Pístovice v roce 2022 

 

Martin Tichý  Marie Sládková Račice, obřadní místnost 

Karen Konjoryan Barbora Jelínková Račice, zámek 

Sebastian Palla Martina Schmidtová Račice, restaurace U Pastorků 

Patrik Hübner  Petra Zouharová Račice, obřadní místnost 

Michal Lávička Petra Setinská Pístovice, areál na Hanáku 

Jakub Antonín Vinický Karolína Kubová Račice, areál bývalého  

zahradnictví 

Lukáš Svoboda Lenka Zvadová  Račice, dvůr pastviny  

    /církevní sňatek/ 

Milan Ježek  Olga Bartečková Račice, obřadní místnost 

Michal Hučík  Michaela Marková Račice, rybníček Srdíčko 

David Frank  Alena Řezníčková Račice, obřadní místnost 

Jan Kern  Andrea Cikánková Pístovice, pláž u rybníka 

Daniel Brtníček Michaela Hladká Pístovice, pláž u rybníka 
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Narozené děti od ledna 2022 do 31. 12. 2022. 

 

 

RAČICE 

 
Murár Matyáš 

Havelka Matouš 

Kociánová Klára 

Burešová Linda 

Kubica Vítek 

Stibor Vilém 

Vránová Adéla 

Knapil Patrik 

Hübnerová Lea 

 

PÍSTOVICE 

 
Hybšová Martina 

Hromek Milan 

Trávníčková Tereza 

Zemánek Daniel 

Klimčík Václav 
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Zemřelí za období od ledna 2022 do 31. 12. 2022 

 

RAČICE 

Skoupý Ladislav 

Benc Miroslav 

Lozrtová Ludmila 

Bastlová Marie 

Jakubčíková Marie 

Jurůjová Jaroslava 

Kubeš Alois 

 

Rodáci a známí z Račic 

Matalová Marie roz. Kalousková  

Eleonore Gräffin Schönborn 

geborene Freiin von Doblhoff  

Turková Marie roz. Lusková  

Hudcová Zuzana roz. Gulyásová  

 

PÍSTOVICE 

Mačkalová Vlasta 

Řezáč Josef 

Smerečynskyj Roman Mychaj-

lovyč 

Rumpíková Marie 

Ludvík Jan 

 

 

Rodáci a známí z Pístovic 

Kozák Ivan  

Šturm Zdeněk  
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Obyvatelstvo: 

 

Počet obyvatel k 31. 12. 2022 

 

Račice   706     

Pístovice     543    

Celkem          1 249  

 

 

Výše uvedené údaje z matriky jsou zveřejněny pouze ty,  

ke kterým byl dán souhlas se zveřejněním, a to od rodičů dítěte, 

snoubenců a rodinných příslušníků. 

 

 

Zpracovala Jarmila Máslová 

Matrikářka obce 
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POPLATKY ZA TDO A PSY NA ROK 2022 BUDOU VYBÍRÁNY 

OD 4. 1. 2023.  

 

Poplatky na rok 2023 

TDO 650 Kč/ osoba/ objekt 

Občané starší 80 let jsou od poplatku osvobozeni. 

PES 100 Kč 
 

Občané starší 80 let jsou od poplatku osvobozeni. 

 
Za obsah příspěvků odpovídají autoři článků. 

Fotografie dodali autoři článků. 

 

Foto obálka Zpravodaje: 

Nicolas Opluštil, Michal Daneš, 

Alena Novotná, Radek Novák, Blanka Ďurišová,  

Silvie Vašková, Eva Vágnerová 

 

Grafické zpracování: Mgr.Bc. Silvie Vašková, Mgr. Renata Máslová 

 

 

Informace z obecního úřadu 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Vydává: 

Obecní úřad Račice-Pístovice, Račice 72 

683 05 Račice-Pístovice 

Tel: 517 443 786 

podatelna@racice-pistovice.cz 

www.racice-pistovice.cz 

grafické zpracování: KSK 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:podatelna@racice-pistovice.cz
http://www.racice-pistovice.cz/

